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Trieste, 15 agosto 2024 

Cari fratelli e sorelle, 

Amati fratelli e sorelle: Ljubljeni bratje in sestre 

Celebrare la solennità di Maria Assunta in cielo significa ritrovare alcuni punti di 
riferimento importanti per la nostra vita. Ne faccio un elenco, sommario, impreciso, breve, 
ma invitando tutti a continuare la riflessione. 

1. Non siamo soli.  

Spesso la vita è descritta come un combattimento, e spesso ci sembra di essere soli, 
incompresi, magari anche dai nostri familiari. Comporre le attese della gente, del lavoro, 
della famiglia, e poi anche quelle attese di benessere individuale che la pubblicità e la 
cultura ci mettono dentro, ci porta ad una disperata lotta in cui ciascuno sembra essere 
solo contro tutti. Guardiamo a Maria e sappiamo di non essere soli. E sappiamo di essere 
capiti nelle nostre fatiche. Ma anche di doverci correggere quando diventiamo 
individualisti e cinici, diffidenti ed egoisti. 

2. Siamo protetti da Dio. Maria ci insegna a guardare a Dio 

Maria non ci abbandona. È la Madre a cui siamo stati affidati. E Maria conosce le nostre 
debolezze e i nostri peccati. Lei umile ci ha insegnato a fidarci di Dio, che ha guardato 
l’umiltà della sua serva. Con Maria ci sentiamo benedetti e protetti. Mai soli. Ci fa bene 
pregare Maria, ci fa bene recitare il rosario, fare un pellegrinaggio. Ci fa percepire dentro 
una grande famiglia nella quale Dio è presente. Con Lei preghiamo: “ha abbattuto i potenti 
dai troni. Ha innalzato gli umili. Ha ricolmato di beni gli affamati”. Anche noi come Maria 
siamo affamati dell’Amore di Dio, della sua giustizia, di rapporti interpersonali più sani, più 
veri. 

3. Le responsabilità e le fatiche della vita le portiamo insieme 

Maria fa la sua parte. Ma poi c’è Gesù che compie il disegno di amore del Padre. E con lo 
Spirito Santo anche noi siamo chiamati a fare la nostra parte. Non compete a noi risolvere 
tutti i problemi del mondo: le guerre (in Ucraina, in Terra Santa, in Congo, in Siria), le 
ingiustizie (quanti lavoratori sfruttati nel mondo, bambini che non sono curati e che non 
possono andare a scuola…), le dittature (che impediscono anche di professare liberamente 
la propria fede: pensiamo all’Afghanistan, al Nicaragua, alla Cina, alla Corea del Nord…). 
Ma se non siamo chiamati a risolvere noi tutti questi drammi, siamo però chiamati a fare la 
nostra parte di giustizia, di verità, di solidarietà lì dove viviamo e con le responsabilità che 
abbiamo. Con lo Spirito santo. Come Maria che si rende docile fino a darci Gesù. Noi docili 
fino a ridare Gesù al mondo di oggi. Insieme, ma con l’aiuto dello Spirito. 
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4. A ciascuno compete la propria testimonianza 

Maria ci insegna ad accogliere lo Spirito Santo per dare il proprio apporto alla storia di 
salvezza, al realizzarsi del progetto di Dio che ci vuole fratelli e sorelle. Tutti. Non gli uni 
contro gli altri, ma gli uni per gli altri. C’è una testimonianza che ci fa unici dentro la storia: 
è amare quelle persone lì che hai accanto, è collaborare a quella giustizia che è nelle tue 
possibilità, è dare la tua risposta libera (la tua vocazione) che ti porta a rischiare l’amore 
dentro le responsabilità che sono tue. 

5. Sappiamo che c’è una meta finale: il Paradiso.  

Maria Assunta ci ricorda che abbiamo una meta: il Paradiso. E questa ci rende più 
coraggiosi, più intraprendenti nel dare la nostra testimonianza. Siccome so che alla fine Dio 
in Paradiso farà trionfare la giustizia e l’amore, ora sono più libero di affrontare i pericoli e 
le difficoltà e a schierarmi senza paura in difesa di chi è povero, perseguitato, solo, malato. 
Le statistiche dicono che sono cresciuti di molto i poveri che sono in mezzo a noi. La 
geografia ci dice che siamo sulla rotta balcanica con tanti giovani e famiglie che scappano 
dal loro Paese. L’esperienza ci fa incontrare tante persone sole, anziane, disperate. Sapere 
che c’è il Paradiso mi rende più libero di vivere fin da adesso la gioia della condivisione e 
del prendermi cura di chi sta male. 

 

Maria non ci lascia soli. Non solo ci è di esempio. Per il mistero di misericordia di cui è 
protagonista in modo unico, Maria ci accompagna sempre. Scioglie i nodi delle 
incomprensioni, ci protegge nelle difficoltà, ci consola quando siamo afflitti per le prove 
della vita e dei nostri peccati, ci abilita ad una grande solidarietà. A Lei guardiamo con 
fiducia e con Lei, insieme, riprendiamo il nostro cammino. 
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Ljubljeni bratje in sestre 

 

Ko slovesno obhajamo praznik Marijinega Vnebovzetja, naletimo na nekaj opornih točk, ki 
so pomembne za naše življenje. Naj jih prikažem na splošen, kratek in nepopoln način, pri 
tem pa vas vabim, da sami nadaljujete z razmišljanjem. 

Prvič – Nismo sami. 

Pogostoma nam predstavljajo življenje kot boj, v katerem se nam zdi, da smo sami, da nas 
nihče ne razume, celo naši najbližji, v sami družini. Urejati pričakovanja ljudi, na delu in v 
družini in težnje po osebnem blagostanju, ki nam jih vsiljujejta reklama in kultura, nas 
privede do obupnega boja, v katerem se nam zdi, da smo sami proti vsem. Poglejmo na 
Marijo in spoznali bomo, da nismo sami. Spoznali bomo, da nas nekdo razume v naših 
težavah. Spoznali bomo, da se moramo poboljšati, kadar podležemo individualizmu in 
cinizmu, nezaupanju in egoizmu. 

Drugič – Bog nas varuje. Marija nas uči obračati se k Bogu. 

Marija nas ne zapušča. Ona je mati, kateri smo bili izročeni. In Marija pozna naše slabosti in 
naše grehe. V svoji skromnosti nas je Ona naučila zaupati v Boga, ki se je ozrl na nizkost 
svoje dekle. Ob Mariji se čutimo blagoslovljene in varne. Nikoli sami. V uteho nam je, ko se 
obračamo na Marijo, molimo rožni venec in gremo na romanja. Občutimo, da smo del 
velike družine, v kateri je Bog prisoten. Skupaj z Marijo vzklikamo: “mogočne je vrgel s 
prestola in povišal je nizke. Lačne je napolnil z dobrotami”. Kot Marija smo tudi mi lačni 
božje Ljubezni, njegove pravičnosti, potrebni bolj zdravih in iskrenih medsebojnih odnosov. 

Tretjič – Odgovornosti in težave življenja nosimo skupaj. 

Marija je opravila svojo nalogo. Za njo pa je Jezus, ki uresničuje Očetov ljubezenski načrt. In 
s pomočjo Svetega duha smo tudi mi poklicani, da opravimo svojo nalogo. Ni naša 
dolžnost, da rešimo vse težave sveta: vojne (v Ukrajini in Sveti deželi, Kongu in Siriji), krivice 
(kolikšno je izkoriščanje delavcev po svetu, koliko otrok je brez zdravniške oskrbe in brez 
možnosti šolanja...), diktature (ki celo ovirajo ljudi, da bi svobodno izražali svojo vero: 
pomislimo na Afghanistan, Nikaragvo, Kitajsko, Severno Korejo...). Toda če nismo poklicani, 
da rešimo vse te probleme, smo pa vendar dolžni, da prispevamo svoj delež k pravičnosti, 
resnici in solidarnosti tam, kjer živimo, in glede na odgovornosti, ki jih imamo. S pomočjo 
Svetega duha. Kakor Marija, ki je bila tako pokorna, da nam je rodila Jezusa. Tudi mi 
moramo biti pokorni, da vrnemo Jezusa današnjemu svetu. Skupaj, ampak s pomočjo 
Svetega duha. 
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Četrtič – Vsak je poklican, da izvaja svoje dolžnosti. 

Marija nas uči, da moramo sprejeti Svetega duha, če hočemo dati svoj doprinos 
odrešitvenemu načrtu in pri uresničevanju božjega načrta, po katerem smo vsi bratje in 
sestre. Vsi. Ne eni proti drugim, ampak eni za druge. To je glavna dolžnost, zaradi katere 
smo edinstveni v zgodovini: da ljubiš tiste osebe, ki so poleg tebe, sodeluješ v pravičnosti, 
kolikor je v tvojih močeh, in svobodno privoliš v izvrševanje nalog, ki naj preraščajo v 
ljubezen 

Petič – Vemo, da je pred nami končni cilj: Nebesa. 

Marija Vnebovzeta nas opozarja, da imamo določen cilj: Nebesa. Ta cilj nam vliva pogum in 
drznost v izkazovanju našega pričevanja. Ker vem, da bosta na koncu pri Bogu v Nebesih 
zmagali pravičnost in ljubezen, se sedaj bolj prosto lotevam nevarnosti in težav in se brez 
strahu postavljam v bran revežev, preganjanih, osamljenih in bolnih. Statistike pravijo, da 
je število revežev med nami močno naraslo. Zemljepis nam kaže, da smo na balkanski poti, 
po kateri mnogi mladi in cele družine bežijo iz svojih držav. Pogosto se srečujemo z 
mnogimi osamljenimi, ostarelimi in obupanimi osebami. Ker se zavedam, da obstajajo 
Nebesa, sem že zdaj svoboden, da doživljam veselje vzajemnosti in skrbi za trpeče. 

Marija nas ne zapušča. Ne samo, da nam je zgled. Zaradi njene edinstvene udeležbe v 
skrivnosti Usmiljenja nas Marija vedno spremlja. Razvozla nerazumevanja, nas varuje pred 
težavami, nas tolaži ko smo prizadeti zaradi življenjskih preiskušenj in naših grehov, nas 
uvaja v veliko solidarnost. Nanjo se obračajmo z zaupanjem in vsi skupaj z njo nadaljujmo 
svojo pot. 

 


